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ORG.0012.2.1.2019 

Protokół nr 1/19 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury oraz Sportu i Spraw Społecznych,  

które odbyło się dnia 20 września 2019 r.  

w budynku Urzędu Gminy Buczkowice 

 

Obecni na posiedzeniu: 

 radni wg załączonej listy obecności, 

 Zastępca Wójta Gminy Buczkowice, Pan Jerzy Kanik, 

 Kierownik SP ZOZ „Gminny Ośrodek Zdrowia w Buczkowicach”, 

 Kierownik Centrum Usług Wspólnych w Buczkowicach, Pani Agnieszka Gasek, 

 protokolant: Ewa Matera, inspektor Referatu Ogólno-Organizacyjnego Urzędu Gminy 

Buczkowice. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Omówienie zagadnień dotyczących zaspokajania potrzeb mieszkańców gminy 

w zakresie opieki zdrowotnej. 

3. Opiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

1) zmiany uchwały dotyczącej określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych, 

doradców zawodowych oraz określenia zasad udzielania obniżek tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli, którym powierzono 

stanowiska kierownicze w placówkach oświatowych, dla których organem 

prowadzącym jest gmina Buczkowice, 

2) zmiany regulaminu wynagradzania nauczycieli w gminnych szkołach 

i przedszkolach, 

3) zmiany uchwały o zasadach przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze oraz 

zasadach częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat jak również trybu ich 

pobierania, 

4) zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2019, 

5) zmiany Statutu gminy Buczkowice, 

6) utworzenia Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Subregionu Południowego 

Województwa Śląskiego AGLOMERACJA BESKIDZKA. 

4. Omówienie zasad dotyczących wyboru ławników sądowych na kadencję 2020-2023. 

5. Sprawy bieżące, wolne wnioski. 

6. Przyjęcie protokołu z poprzedniego wspólnego posiedzenia Komisji Oświaty, 

Zdrowia, Kultury oraz Sportu i Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Spraw 

Komunalnych. 

7. Zamknięcie posiedzenia. 
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Ad 1. Otwarcie posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury oraz Sportu i Spraw Społecznych, 

Radny Stanisław Sowa otworzył posiedzenie komisji o godz. 16.06 i stwierdził 

prawomocność podejmowanych decyzji (w momencie otwarcia posiedzenia obecnych było 

10 radnych). 

Ad 2. Omówienie zagadnień dotyczących zaspokajania potrzeb mieszkańców gminy 

w zakresie opieki zdrowotnej. 

Kierownik SP ZOZ omówił działalność ośrodek zdrowia, informując radnych, że świadczy 

on opiekę dla mieszkańców od poniedziałku do piątku w godzinach od 8.00 do 18.00, a dzieci 

objęte są również opieką pielęgniarską w szkołach - oraz przedstawił zestawienie dotyczące 

liczby deklaracji i lekarzy, a także usług świadczonych przez ośrodek w 2019 roku 

i prowadzonych programów zdrowotnych (zał. do protokołu).  

Następnie Pan Kierownik wyjaśnił, że: 

 w ramach wczesnego leczenia reumatoidalnego zapalenia stawów pacjenci – 

w uzasadnionych przypadkach – wysyłani są bez kolejki do szpitala w Ustroniu, 

 latem, od dwóch lat, działa w budynku ośrodka klimatyzacja, 

 cały obieg dokumentacji w ośrodku i praca w gabinetach zostały zinformatyzowane, 

elektroniczne L4 były wystawiane z wyprzedzeniem, 

 były plany wprowadzenia opieki koordynowanej (każdy lekarz miał mieć 

koordynatora, który ułatwi pacjentowi poruszanie się w systemie) – ostatnio już się 

o tym nie mówi, 

 od kwietnia mamy nowy aparat usg – o dwie klasy lepszy od poprzedniego, 

 na rynku brakuje lekarzy (na całą Polskę 30 tys.) – mamy nowego pediatrę, szukamy 

lekarza dla dorosłych, 

 lekarze zatrudnieni w GOZ mają możliwości dokształcania i korzystają z nich, 

 od stycznia pojawi się obowiązek elektronicznych recept – będziemy starali się je 

realizować (o ile nie nastąpi przesunięcie). 

Zastępca Wójta powiedział, że: 

 zadaniem gminy jest ochrona zdrowia – realizujemy je poprzez GOZ, dla którego 

gmina jest organem założycielskim,  

 organem nadzorującym GOZ jest Rada Społeczna, która spotyka się przynajmniej dwa 

razy w roku (opiniuje plan finansowy i sprawozdanie), 

 ośrodek jest bardzo dobrze zarządzany, nie ma zadłużenia, budynek jest w dobrym 

stanie technicznym. 

Radna Górna zapytała czy budżet ośrodka zabezpiecza koszty doszkalania lekarzy. 

Kierownik SP ZOZ wyjaśnił, że najczęściej są to tylko koszty związane z delegacją na 

transport (kongresy zazwyczaj są sponsorowane przez firmy farmaceutyczne) i dodał, że 

lekarze muszą się dokształcać, ponieważ trendy w medycynie zmieniają się nawet co pół roku 

– nowsze metody są czasami szybsze, tańsze i lepsze dla pacjenta. 
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Radna Górna wyraziła zadowolenie z powodu dużej ilości akcji zdrowotnych prowadzonych 

przez ośrodek oraz zapytała czy osoby nieubezpieczone również są przyjmowane. 

Kierownik SP ZOZ powiedział, że wszyscy są przyjmowani (200-300 osób rocznie). 

Radny Sowa zapytał czy przyjmuje się ich za opłatą. 

Kierownik SP ZOZ wyjaśnił, że czasami bez (nikomu nie odmawiają). 

Radny Więcek zapytał co z zapowiadanymi gabinetami pielęgniarskimi, lekarskimi 

i dentystycznymi w każdej szkole. 

Kierownik SP ZOZ powiedział, że te obietnice są chyba „trochę na wyrost” z uwagi na braki 

kadrowe - tak w odniesieniu do lekarzy, jak i stomatologów - oraz lokalowe (konieczność 

znalezienia w szkołach miejsca na gabinety i ich wyposażenia). 

Pan Kierownik powiedział, że eksploatacja takiego gabinetu jest również bardzo kosztowna. 

Radny Więcek zwrócił uwagę na problem wszawicy w przedszkolach, przekazał propozycję 

pacjenta dotyczącą utworzenia filii ośrodka w pozostałych miejscowościach gminy (celem 

zniwelowania kolejek) i zapytał czy w naszej gminie również pojawia się problem z dostępem 

do niektórych leków. Radny pozytywnie odniósł się także do zamontowania klimatyzacji 

w budynku ośrodka, wnioskując o nią również na poddaszu. 

Kierownik SP ZOZ powiedział, że w gabinetach nie obserwują nasilenia problemu 

związanego z wszawicą, a w naszych aptekach nie ma problemu z lekami – jest to raczej 

problem „medialny”. 

Radny Sowa i Radna Komarnicka przekazali, że w naszych aptekach zdarzają się problemy 

z dostępem do niektórych leków. 

Kierownik SP ZOZ powiedział, że zawsze można znaleźć zamienniki i wyjaśnił, że kolejki 

wynikają z obarczania lekarzy zbyt dużą ilością pracy biurokratycznej, którą np. mogłaby 

wykonać pielęgniarka. 

Radna Górna zapytała jakie prace mogłaby wykonywać pielęgniarka. 

Kierownik SP ZOZ wyjaśnił, że mogłaby np. wypisać skierowanie do okulisty dla starszej 

osoby, czy  potwierdzić zapotrzebowanie na pieluchomajtki - i dodał, że w poniedziałki 

u lekarzy rodzinnych wszędzie są kolejki. 

Radny Jan świerczek wyraził zadowolenie z powodu wykonywania badania usg w GOZ – 

oraz zbulwersowanie kilkugodzinnym czasem oczekiwania pilnych przypadków na izbie 

przyjęć w szpitalu. 

Więcej zapytań nie zgłoszono. Kierownik SP ZOZ zakończył udział w obradach. 

Przewodniczący Komisji zarządził 5-minutową przerwę w obradach (od godz. 16.50). 

Ad 3. Opiniowanie projektów uchwał (opiniowane projekty zał. do protokołu). 

Ad 3.1. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej określenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów 

pedagogicznych, doradców zawodowych oraz określenia zasad udzielania obniżek 
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tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli, którym 

powierzono stanowiska kierownicze w placówkach oświatowych, dla których organem 

prowadzącym jest gmina Buczkowice. 

Kierownik CUW przedstawiła projekt uchwały. 

Radna Górna zapytała czy na to nowe stanowisko będzie konkurs, czy też funkcję tę będzie 

pełnił ktoś z kadry. 

Pani Gasek wyjaśniła, że będzie to nauczyciel zatrudniony w szkole, Pani Barbara Pastwa. 

Radny Sowa powiedział, że Radny Moczek prosił o przekazanie, że kandydaturę tę popiera 

grono pedagogiczne. 

Wobec braku innych zgłoszeń Radny Sowa poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W wyniku głosowania komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały - głosowało 

10 radnych, w tym 10 „za”. 

Ad 3.2. Projekt uchwały w sprawie zmiany regulaminu wynagradzania nauczycieli 

w gminnych szkołach i przedszkolach. 

Kierownik CUW przedstawiła projekt uchwały. 

Wobec braku zgłoszeń Radny Sowa poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W wyniku głosowania komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały - głosowało 

10 radnych, w tym 10 „za”. 

Radny Sowa zapytał jak wygląda kwestia wspomnianych wcześniej gabinetów opieki 

zdrowotnej w szkołach. 

Pani Gasek wyjaśniła, że w każdej szkole jest gabinet pielęgniarski – wystąpiliśmy do MEN 

o doposażenie – dostaliśmy środki (30-40 tys. zł), w każdej szkole przynajmniej dwa razy 

w tygodniu jest pielęgniarka (porozumienie pomiędzy GOZ i szkołami), wyposażenie 

gabinetu dentystycznego (o ile znalazłoby się miejsce w szkołach, a na ten moment go nie 

ma) to koszt 60-70 tys. zł, zadanie to można też zrealizować za pomocą dentobusu (niestety 

jest tylko 16 na całą Polskę) bądź przez porozumienie z GOZ, jednak wówczas trzeba by było 

dowozić dzieci transportem gminnym. 

Pan Kanik zauważył, że w strukturach ośrodka zdrowia nie mamy dentysty. 

Pani Gasek poinformowała również radnych, że z tytułu podwyżek nauczycielskich, które 

trzeba było wprowadzić od września, otrzymaliśmy 276 tys. zł. 

Wobec braku dalszych pytań Pani Gasek zakończyła udział w obradach. 

Ad 3.3. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały o zasadach przyznawania 

i odpłatności za usługi opiekuńcze oraz zasadach częściowego lub całkowitego 

zwolnienia od opłat jak również trybu ich pobierania. 

Zastępca Wójta przedstawił projekt uchwały. 
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Radna Górna zapytała czy jest to kwota netto czy brutto. 

Pan Kanik powiedział, że brutto. 

Radna Górna zapytała czy za 20 zł znajdziemy osoby zainteresowane świadczeniem tych 

usług. 

Pan Kanik odpowiedział twierdząco. 

Radna Górna zapytała czy ta podwyżka to wniosek Pani Kierownik. 

Pan Kanik odpowiedział twierdząco. 

Radny Więcek zakończył udział w obradach. 

Wobec braku innych zgłoszeń Radny Sowa poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W wyniku głosowania komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały - głosowało 

9 radnych, w tym 9 „za”. 

Ad 3.4. Projekt uchwały w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 

2019. 

Zastępca Wójta przedstawił projekt uchwały. 

Wobec braku zgłoszeń Radny Sowa poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W wyniku głosowania komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały - głosowało 

9 radnych, w tym 9 „za”. 

Ad 3.5. Projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu gminy Buczkowice. 

Zastępca Wójta przedstawił projekt uchwały. 

Wobec braku zgłoszeń Radny Sowa poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W wyniku głosowania komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały - głosowało 

9 radnych, w tym 9 „za”. 

Ad 3.6. Projekt uchwały w sprawie utworzenia Stowarzyszenia Gmin i Powiatów 

Subregionu Południowego Województwa Śląskiego AGLOMERACJA BESKIDZKA. 

Zastępca Wójta przedstawił projekt uchwały. 

Radna Górna zapytała czy współpraca terytorialna nie może przebiegać na dotychczasowych 

zasadach. 

Pan Kanik powiedział, że z jego informacji wynika, że dla skutecznego pozyskiwania 

środków niezbędne jest powołanie stowarzyszenia. 

Radna Górna zapytała jakie będą koszty działania tego stowarzyszenia oraz jak będzie 

wyglądało podejmowanie decyzji. 
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Zastępca Wójta wyjaśnił, że gminę będzie reprezentował organ wykonawczy – szczegóły 

zostaną ustalone w statucie przyjętym przez stowarzyszenie. 

Radna Górna wyraziła obawę, że po wyrażeniu zgody na przystąpienie gminy do 

stowarzyszenia, wejdziemy w coś, co trzeba będzie utrzymywać, a nie będziemy korzystać 

z uwagi na brak środków na inwestycje. 

Zastępca Wójta wyraził przekonanie, że wciąż będziemy realizować inwestycje. 

Radna Górna zapytała czy w stowarzyszeniu będą zrzeszone wszystkie gminy subregionu 

południowego. 

Pan Kanik powiedział, że wszystkie zadeklarowały chęć przystąpienia i zadeklarował 

sprawdzenie przed sesją „na jakim to jest etapie”. 

Wobec braku dalszych zgłoszeń Radny Sowa poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W wyniku głosowania komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały - głosowało 

9 radnych, w tym 8 „za”, 1 wstrzymał się od głosu. 

Ad 4. Omówienie zasad dotyczących wyboru ławników sądowych na kadencję 2020-

2023. 

Zastępca Wójta omówił zasady wyboru ławników oraz przedstawił wyniki prac zespołu 

opiniującego kandydatów na ławników (zał. do protokołu). 

Radni nie wnieśli uwag ani zapytań do przedstawionych informacji. 

Radna Sternal, Radny Wrona i Radny Foltyniak zakończyli udział w obradach. 

Wobec braku quorum Przewodniczący Komisji poinformował, że punkt 5 i 6 nie zostaną 

zrealizowane i zakończył posiedzenie Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury oraz Sportu 

i Spraw Społecznych. 

Posiedzenie komisji zakończyło się o godz. 17.30. 

Na tym protokół zakończono. 

 

Przewodniczył: 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury oraz Sportu i Spraw Społecznych, 

Stanisław Sowa 

 

Protokołowała: Ewa Matera 










